
Az aggteleki "barlang ügyeit intéző országos Baradla-bizott-
sag most t a r t o t t a évi közgyűlését Bárczay János elnök távollétében Zgemfcery 
Ovala vezetésével© Kossler Hubert barlangigazgató beszámolt | mult évi munká
ról* megtörtént a visszacsatolt barlangresz szabatos felmérésof a vallás és 
közoktatásügyi minisztérium segítségével a Domica-ház üsomboholyozáseí Aggte
leknél uj gopkoosiszin épültm mcnodékháztolopon 2 szemólyzoti szobávalt to
vább épült a duzzasztott tó cs^a mcllotto vozotö ut, hozzáférhetővé tették a 
dencverági kijáratot! Jósvafönél a vistárolás céljaira a völgyfcnókon duzzasz
tógát épültt olkószült a 24 lóerős uj turbinatolop, amolynok áréma világítja 
>a jósvaföi "barian^szakaezt és annak épülotoit, A látogatók megszaporodása az 
elmúlt évbon mognegyszorozte a barlangfojlosztós céljaira szolgáló multévi bo j 
vételeket, viszont oszol'nagyobb költségek i s jártak. Most már 12 kiképzott 
vozotö áll rondclkozesra© Általában minden fillért munkába ós anyagba fe k t e t 
nek bo© A beszámolóhoz hozzászóló Papp Dénes javasolta, hogy I Barlangbizott-
ság küldöttségben kérje a kormányt, hogy a kereskedelmi minisztor által 1938-
ban t i z évro kilátásba helyezett évi 15,000 3P. államsegélyt t o l j e s összogbon 
folyósitsdk és hogy az államvasút könnyitso mog a barlang folkorosését, Roh-
ringor ^ndre az idegenforgalmi h i v a t a l szoppontjairól tájékoztatta a bizottsá
goz amely azután^jóváhagyta az 1939 évi számadásokat, s határozott az 1943 évi 
költségvetésről ós logsürgösobb toondökrcl© 
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vános vitaestjét, amolyot Zsombory Qyula ügyvozotöolnök szavai voaottok bo. A 
vitaestok oélja a turistaság általános órdokü problémáinak széloskörü mögvita
tása© K o l l e r Sorono főtitkár vezetéoévol kezdődött azután a tulajdonképpeni 
v i t a o s t , amolynok előadója Blasovsaky Miklós, a szövetség sajtó es propaganda 
bizottságának elnöke volt© Ismertotto a magyarországi raanadékházügy állását 
és vizsgálta a menedékházaié olholyezésót közlekedéspolitikai szocapontbcl, maid 
fölhívta a figyolmot arra, hogy a Dunántúlon csak minden 15,000 hold hogyvide* 
k i tcrülotro esik ogy monodékhass© a felvidéki torüloton már osak 32.00C h o l - -
dánként, ll&rpatalján podig 63,000 holdanként ogy. Részletes javaslatokat t o t t 
arra nézve, hogy mintogy 58 u^ ház^épitése volna még szükségos a magyar hogy> 
vidékek feltárása erdőkében© *gy még mindig 20,800 holg erdötorülotro osnék / 

ogy-ogy menedékház, Magyarországon a szervosott turisták mogtették kötolosségü 
kot a menedékházépités terén, a baj azonban ott van, hogy nálunk kevés a szor-
vezott t u r i s t a , s igy nagyobb taglétszám kellene a jövő feladatainak mogoldásá 
ra, A legsEtegÖsobb toondö a monodókházi szükséglotok kataszterének mogállapitá 
sa szükséglet sorrondbon* a sután a tökomozgósitás, *rr o az olcadó 10-2£ pengős 
házrészjog^ök és 10-20 filléres téglajogyek kibocsátását ajánlja a monodékház-
alap javára, Az utóbbi években átlag 3 menedékház létesült* ha az anyagi fede
zet biztosításával est az ütomot kétszoroséro lohotno fokozni, l°,év a l a t t t o l 
jos lohotno i magyar/menedékházak hálózata* Az olöadáshoz hozzászólók közül 
vitéz Morotvay László székesfővárosi főmérnök hangoztatta, hogy a turistaházak 
építősénél több torvszorüsóg, több szakszerűség és több ollonörzés k e l l és f o 
kozni k e l l a higiénia követelményeit, Papp^ónos műszaki főtanácsos az épitko-
tésok sorrendjének megállapítását t a r t j a különösen fontosnak© Több más fölszó
lalás után Eoiller ^orono vitavozotö összefoglalta a v i t a eredményeit és f o l h i v 
ta a figyelmet arra, hogy a szövotség mároius 11,-én ujabb vitaostét rondoz, a 
mclyon a turisták szervezeti kérdósoi kerülnek sorra© 
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